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Vážení členové SPS,

v září jsem se s mnohými z vás potkal při nejrůznějších akcích a konferencích. Mám z toho radost a jsem
si jist, že jsme na počátku změny, která sice přichází za pět minut dvanáct, ale nese s sebou mnoho výzev
a příležitostí, jež stojí vždy na počátku velkých změn.

Že Česko může opět stát v čele nevyspělejších zemí světa, řekl na konferenci Česko na křižovatce
premiér Petr Fiala a já s ním můžu jedině souhlasit. Jsem si tím jist, ale předcházet tomu musí mnoho
změn, které jsou nevyhnutelné a musí být zejména dlouhodobé.

S příchodem října vás opět zvu na podnětné konference a semináře, které se budou konat napříč
republikou a napříč obory.

Za pozornost jistě také stojí rozhovor s Tomášem Majtnerem o vzdělávání zaměstnanců, které je dalším
dílečkem do skládačky na cestě za lepší budoucností pro Českou republiku.



Přeji vám všem příjemné čtení a hezký říjen.

Ing. Jiří Nouza
prezident SPS

Ohlédnutí za zářím
Česko na křižovatce

Konference Česko na křižovatce se konala 1. září 2023 v pražském O2 Universum a přinesla
mnoho otázek, návrhů a řešení. Premiér Petr Fiala zdůraznil potřebu rozvíjet sebevědomí,
efektivitu státní správy, vzdělávání a strategické investice, aby se Česká republika dostala ze
současné stagnace. Podnikatelské svazy i odbory představily své vize a strategie pro dalších
třicet let.

Město a světlo

Odkaz na tiskovou zprávu ke konferenci

https://www.komora.cz/press_release/v-cesku-se-zformovalo-nove-podnikatelske-hnuti-ktere-chce-odvratit-cerny-scenar-tuzemske-ekonomiky-vladu-podnecuje-k-odvaze-resit-dlouho-zanedbavane-problemy/


V úterý 12. září se na brněnské konferenci Město a světlo 2023 setkali přední experti na
problematiku světla a osvětlování.  Debatovalo se nejen o vlivu osvětlení na život ve městech a
obcích, ale také trendech ve světelné technice, aktuálních dotačních možnostech, vlivu legislativy
a norem na venkovní osvětlení nebo zkušenostech s provozem venkovního osvětlení z období
energetické krize. Mediálním partnerem akce byl deník E15 a dále časopisy Stavebnictví,
Konstrukce, Pro města a obce a Moderní obec

Mezinárodní konference Střední Morava – křižovatka
dopravních a ekonomických zájmů

Odkaz na tiskovou zprávu ke konferenci

Odkaz na článek deníku E15

https://www.sekurkon.cz/clanky/mesto-a-svetlo-2023-probehl-2-rocnik-konference-letos-s-podtitulem-trendy-a-ekonomika-ve-venkovni
https://www.e15.cz/domaci/cesko-chce-zakonem-omezit-venkovni-sviceni-svetla-zhasiname-uz-ted-oponuji-obchodnici-1410471


Ve čtvrtek 7. září proběhl 13. ročník mezinárodní konference Střední Morava – křižovatka
dopravních a ekonomických zájmů, kterou v Luhačovicích pořádalo Sdružení pro rozvoj dopravní
infrastruktury na Moravě. Akce se zúčastnil i prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví Jiří
Nouza, který byl zároveň i přednášejícím.

Setkání členů SPS s nově zvolenými prezidenty

V sídle nadace ABF se 6. září 2023 konalo setkání členů SPS s nově zvolenými prezidenty –
prezidentem Hospodářské komory Zdeňkem Zajíčkem, současným prezidentem Konfederace
zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR (KZPS) Janem Wiesnerem, Jiřím Horeckým
nominovaným na prezidenta KZPS a prezidentem Svazu průmyslu a dopravy ČR Janem Rafajem.

Konference SPS na veletrhu FOR ARCH

Svaz podnikatelů ve stavebnictví letos v rámci mezinárodního stavebního veletrhu FOR ARCH
pořádal hned dvě konference. První nesla název Očekávaný vývoj a udržitelnost českého
stavebnictví, uskutečnila se 19. září 2023 a byla zaměřená na aktuální kondici českého
stavebnictví a hlavní ekonomické vlivy, které nasměrují jeho vývoj. Druhá konference s názvem
České stavebnictví 2023 se konala den poté a navázala na konferenci Česko na křižovatce, která

Více ZDE

https://www.sps.cz/probehl-13-rocnik-mezinarodni-konference-v-luhacovicich/


se uskutečnila 1. září za přítomnosti premiéra Petra Fialy v Praze. Na konferenci byly vytyčeny
základní vize a strategie pro Českou republiku, které mají zajistit konkurenceschopnost naší země
na dalších 30 let. Mediálním partnerem obou akcí byl deník E15. Konferenci České stavebnictví
2023 dále mediálně podpořily časopisy Konstrukce, Stavebnictví a All for Power a společnost
Sekurkon. 

POZVÁNKY
Seminář Kombinované stavby 2023

Hlavním tématem diskusního semináře Kombinované stavby, který se bude konat 17. října 2023 v
hotelu STAGES Prague a pod záštitou MMR ho pořádají Svaz podnikatelů ve stavebnictví a
Sekurkon ve spolupráci s Nadací Dřevo pro život, je městské plánování a problematika povolování
udržitelných staveb.

Cílem je ukázat problematiku povolování udržitelných staveb v procesu městského plánování a úskalí
jejich povolování z pohledu všech účastníků. V každém bloku promluví zástupci povinných účastníků i
žadatelů a vysvětlí svoji práci a postoje ze svého úhlu pohledu. Témata jsou rozdělena podle skutečných
povinných částí procesu od záměru po zahájení realizace. Exkluzivita semináře spočívá v tom, že
účastníci budou mít poprvé v historii možnost vidět a slyšet problematiku povolování z pohledu žadatele a
dotčených orgánů. Mohou být aktivními účastníky diskuze o každé fázi tohoto procesu.

Cílem tohoto mimořádného pojetí programu je poznat práci dotčených orgánů včetně běžně
skrytých komplikací při projednávání povolení a získat tak ucelený pohled na tuto problematiku. Věříme,
že je to nejefektivnější cesta, jak společně objevit kritická místa a navrhnout jejich řešení v mnohovrstevné
diskuzi přímo s aktéry celého procesu.

Mediálními partnery akce jsou deník E15 a časopisy Konstrukce a Stavebnictví.

Konference JÁDRO – Nové jaderné zdroje

Více o konferenci Očekáváný vývoj a udržitelnost českého
stavebnictví

Více o konferenci České stavebnictví 2023

Více o semináři ZDE

https://www.sps.cz/probehla-akce-ocekavany-vyvoj-a-udrzitelnost-ceskeho-stavebnictvi/
https://www.sps.cz/ohlednuti-za-konferenci-ceske-stavebnictvi-2023/
https://kombinovanestavby.cz/


I letos se můžete těšit na konferenci JÁDRO – Nové jaderné zdroje, půjde o již 3. ročník.

Připravili jsme pro vás pestrou škálu témat, která reflektují aktuální výzvy a trendy v oblasti jaderných
zdrojů. Konference se bude věnovat velice významnému tématu, kterým je dostavba a rozšíření jaderných
elektráren Dukovany a Temelín, stavu a připravenosti českého průmyslu.

Mediálními partnery akce jsou deník E15, časopisy Konstrukce, Stavebnictví, All for Power a Silnice
železnice.

Konference HLUK 2023

Zveme vás na 8. ročník odborné konference HLUK 2023 s podtitulem Snižování hlukové zátěže na
silnici a železnici, která se v letošním roce bude věnovat problematice hlukové zátěže a jejímu vlivu na
lidské zdraví.

Konference se uskuteční 30. listopadu 2023 ve STAGES HOTEL Prague a pořádá ji pro vás
vydavatelství KONSTRUKCE Media, s.r.o. Neváhejte se na konferenci registrovat!

Konference BIM DAY 2023

Více o konferenci ZDE

Více o konferenci a registrace ZDE

https://www.konferencejadro.cz/
https://sekurkon.ecomailapp.cz/public/show/35293/871/c9a2c6075d1a2135ab7ce80e7e59f197


Už po dvanácté přináší konference BIM DAY aktuální trendy a informace z oblasti digitalizace a
informačního modelování budov.

Nadcházející ročník, který se uskuteční 18. a 19. října 2023 v Clarion Congress Hotel Praha, bude
maximálně praktický. Kromě praxe představí také novinky z celého světa a zaměří se na vize, směřování
a budoucnost BIM. Porovná vývoj informačního modelování staveb u nás i za hranicemi. Přední odborníci
z ČR i ciziny představí hlavní přínosy BIM, podělí se o zkušenosti z projektů a nevynechají ani kritický
pohled na tuto oblast.

Program konference doplní moderovaná diskuze zástupců veřejného a soukromého sektoru, nejrůznější
workshopy a také BIM Market, kde vystavovatelé předvedou aktuální trendy v informačním modelování
staveb.

Členové Svazu mohou využít zvýhodněné vstupné.

ROZHOVOR
Vzdělávání zaměstnanců je pro nás prioritou 

Rozhovor s ředitelem Institutu vzdělávání Svazu podnikatelů ve stavebnictví PhDr. Tomášem
Majtnerem, Ph.D., nejen o ukončeném projektu Stavíme na vědomostech, který poznamenala
pandemie nemoci covid-19, ale také o navazujícím projektu, který byl nyní schválen.

                                                      
Jak byste popsal projekt Stavíme na vědomostech?
Jednalo se o projekt v rámci výzvy Operačního programu Zaměstnanost 110. Ta byla určena pro
limitovaný okruh příjemců, což byly zejména svazy a asociace. Zjednodušeně řečeno se jednalo o dotační
vzdělávání pro zaměstnance členů SPS pro roky 2019–2022.

Proč jste se rozhodli přijít s tímto projektem? A pro koho byl určen?
Primárně si myslíme, že vzdělávání zaměstnanců by mělo být standardem, který přináší výhody nejen jim,
ale i jejich zaměstnavatelům, a pro náš institut je prioritou. Chtěli jsme našim členům poskytnout benefity.
A tím zásadním byla právě možnost dotovaného vzdělávání zaměstnanců našich členů. Musím říct, že o
tento projekt byl opravdu velký zájem, a také jsme díky němu do Svazu přibrali dost členů. 

Co bylo cílem projektu?
Cílem bylo zvýšit úroveň znalostí a dovedností zaměstnanců a zajistit tak soulad jejich kvalifikací a

Více o BIM DAY ZDE

https://www.bimday.cz/


kompetencí s požadavky na vykonávané
pracovní činnosti. Financován byl z
Evropského sociálního fondu a státního
rozpočtu ČR prostřednictvím Operačního
programu Zaměstnanost.

FOTO: archiv Tomáše Majtnera

SVAZ PODNIKATELŮ VE STAVEBNICTVÍ V MÉDIÍCH

Jiří Nouza okomentoval ve Studiu ČT24 projev předsedy vlády Petra Fialy na konferenci Česko na
křižovatce. Premiér na akci uvedl, že je přesvědčen, že Česko může být opět jednou z nejvyspělejších
zemí světa. "Já sám jsem hrdým Čechem, hrdým Evropanem a myslím si to také. Věřím, že pan premiér
již reagoval na některé výzvy, které jsme jako zaměstnavatelské svazy představili ve SWOT analýze a
musím říct, že mi zmíněný projev velmi konvenoval," uvedl prezident SPS.

Podle ankety Hospodářských novin na téma bytové výstavby je důvodem nedostatku bydlení vedle
společenských a demografických vlivů hlavně komplikovaná byrokracie. Jedním z respondentů ankety byl
Jiří Nouza, prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví, který právě byrokratické překážky označuje za
hlavního viníka bytové krize v České republice. „Důvodem je, že máme nepružnou a neprůchodnou

Odkaz na celý rozhovor ZDE

https://www.sps.cz/vzdelavani-zamestnancu-je-pro-nas-prioritou/


legislativu k povolování staveb obecně. To
nově přijatý stavební zákon nemohl
napravit, protože ještě ani ‚nefunguje‘,
respektive se podle něj nepovoluje,“
vysvětlil Jiří Nouza. Zároveň si ale není jist,
zda bude nový stavební zákon přínosem:
„Chci být optimistou a věřím, že ano, ale na
cestě k jeho využití je ještě celá řada
překážek včetně prováděcích předpisů,“
dodal.

INFORMACE PRO ČLENY
Nová malířská dílna v Akademii řemesel Praha

Slavnostní otevření nových prostor školy – nové malířské dílny, která vznikla za podpory společnosti PPG,
světového výrobce barev, a nové posluchárny, která byla vybudována v rámci projektu iKAP II –
 udržitelnost, jako moderní učebna celoživotního vzdělávání proběhlo 14. 9. 2023.  



Staňte se pravidelným čtenářem nové rubriky na
ceskenoviny.cz

Rádi bychom vám představili nové strategické partnerství s Českou tiskovou kanceláří. Jednou z aktivit v
rámci této spolupráce je i nová sekce Stavební průmysl, kterou ČTK spoustila v pondělí 4. září 2023 na
svém serveru ceskenoviny.cz Tato sekce se stala centrálním úložištěm článků týkajících se stavebnictví v
nejširším slova smyslu.

Svaz stavařů varuje: Pokles výroby stavebních hmot je
varující a mohl by být počátkem hlubší krize

Na začátku září proběhlo jednání expertní skupiny Svazu podnikatelů ve stavebnictví pro stavební hmoty
a materiály. Zástupci tohoto důležitého segmentu stavebnictví, které se v posledních letech musí
vyrovnávat s různými překážkami, řešili aktuální situaci. Především to, že vnímají výrazný pokles odbytu,
propad se do konce roku ve většině komodit spíše prohloubí.

Více se dozvíte v tiskové zprávě níže.

Radka Vladyková a Jiří Nouza o projektu vzorová smlouva o
dílo na stavební práce

V časopisu INS vyšel rozhovor s Mgr. Radkou Vladykovou, výkonnou ředitelkou Svazu a Ing. Jiřím Nouzu,
prezidentem SPS, ohledně prvního setkání pracovní skupiny k tvorbě vzorové smlouvy o dílo na stavební
práce (viz INS č. 7). Tento projekt byl zahájen v partnerské spolupráci Svazu měst a obcí a Svazu
podnikatelů ve stavebnictví (SPS) v duchu uzavřeného memoranda o spolupráci mezi oběma
organizacemi. Projekt byl prezentován na letošní svazové Právní konferenci a krajských setkáních.

TZ k nové otevřené malířské dílně

Nová sekce Stavební průmysl na ceskenoviny.cz

Tisková zpráva

https://www.ceskenoviny.cz/
https://www.zelenypruh.cz/download.php?fid=4665
https://www.ceskenoviny.cz/special/stavebni-prumysl/
https://www.sps.cz/userfiles/tz-sps-svaz-stavaru-varuje-pokles-vyroby-stavebnich-hmot-je-varujici-a-mohl-by-byt-pocatkem-hlubsi-k_16946784017729.pdf


Celý rozhovor si můžete přečíst v přiloženém pdf na stranách 18-19 po kliknutí na odkaz níže.
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